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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős miniszter 

Az interpelláció címe: "Milyen eredményei vannak a magyarországi bölcsődefejlesztési 
programnak?" 

Tisztelt Miniszter Úr! 
 
A korunkat övező válságok és veszélyek időszakában kiemelt figyelmet kell fordítanunk a családok
védelmére és a jövő generáció életesélyeinek megteremtésére, létfenntartásuk támogatására, hiszen
gyermekek nélkül nincs jövő – sem a családok, sem a nemzet számára. A polgári kormány 2010-ben
ismertetett  programja  óta  következetesen  képviseli  ezt  az  álláspontot  és  építi  azt  a  családbarát
országot,  amelyben  –  meggyőződéssel  mondhatjuk  –  érdemes  családot  alapítani  és  minél  több
gyermeket vállalni.
A  kiszámíthatóság  és  biztonság  egyik  alappillére  a  gyermeknevelés  és  a  szülők  egyidejű
munkavégzési lehetősége közti összhang megteremtése, melynek fontos bázisa a megfelelő számú
és  magas  színvonalú  bölcsődei  ellátást  nyújtó  férőhelyek  biztosítása.  A Kormány kiemelt  célja
ezért,  hogy egyetlen szülő számára se legyen akadálya annak, hogy bölcsődében helyezhesse el
kisgyermekét, ha vissza szeretne térni a munka világába.
Az  elmúlt  években  megvalósított  és  jelenleg  is  folyamatban  lévő  –  korábban  példa  nélküli  –
komplex  bölcsődefejlesztésnek  köszönhetően  soha  olyan  magas  arányban  nem  volt  elérhető  a
bölcsődei ellátás a családok számára, mint most.
A minőségi ellátás színvonalának emelkedéséhez a felújítási és korszerűsítési munkálatok mellett a
bölcsődei  humán  erőforrás  fejlesztése,  megfelelő  anyagi  elismerésének  biztosítása,  folyamatos
bérfejlesztése és béremelése is  hozzájárul.  Emellett  a bölcsődei ellátás működtetésére fordítható
állami támogatások összege is évről évre nő.
Azt gondolom, fontos eredmények ezek annak tükrében, hogy a baloldal a kormányzása alatt sorra
zárta  be  a  bölcsődéket,  és  két  évre  csökkentette  a  gyermekgondozást  segítő  ellátás  (gyes)
időtartamát. Ezzel szemben a polgári kormány intézkedéseinek hozadéka a férőhelyek számának



soha  nem látott  mértékű  növelése,  a  bölcsődei  szakdolgozók  anyagi  megbecsülésének  jelentős
javulása, és a gyes időtartamának három évre történő meghosszabbítása.
 
Tisztelt Miniszter Úr!
 
Kereszténydemokrata képviselőként fontosnak tartom, hogy a Kormány minden időkben, minden
szükséges intézkedést megtegyen a gyermeket nevelő családok támogatásáért.  Mivel a családok
fennmaradásának is alapvető bázisa a biztos megélhetés, biztosítanunk kell, hogy minden vágyott
gyermek  megszülethessen,  és  erősítenünk  kell  a  kisgyermekes  szülők  döntési  szabadságát  a
tekintetben, hogy gyermekük érkezése után mikor térnek vissza a munka világába.
 
Kérdezem ezért tisztelt Miniszter Urat,

„Milyen eredményei vannak 
a magyarországi bölcsődefejlesztési programnak?”

 
Várom Miniszter Úr megtisztelő válaszát!
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